
  



LISTOPAD strana: 2 2022 

 

časopis SLON  časopis žáků ZŠ a MŠ Staré Hobzí 

Podzim v 6. ročníku 

Tento podzim se mi moc nelíbil, protože bylo hodně zamračeno a den byl 
hodně krátký. Nejlepší podzimní zážitek byl ten, že jsme si pořídili kotě 
a chodili jsme s ním ven. Párkrát jsme byli hrát fotbal, ale byla opravdu zima. 

Milan 
 

Letošní podzim se mi líbil, protože byl opravdu hodně barevný. 
Nemám ráda podzimní práce, především hrabání listí. Letos jsem 
bohužel nepouštěla draka.  

Tereza 
 

Tento podzim se mi líbil tím, že bylo hodně tepla. Zároveň trošku bahna 
a dohromady to tvořilo ideální prostředí pro ježdění na motorce. Takže 
jsem jezdil celý podzim.  

Matěj 
 

Nemám ráda podzimní práce jako hrabání listí a sbírání jablek a o-
řechů. Na podzimu se mi líbí barevné listí a válení se v listí. Je 
krátký den, ale zase se víc vyspím.  

Nikola 
 

Na podzimu se mi nelíbí, že začíná být zima. Letošní podzim jsme si s ka-
marády začali kopat bunkr. 

Richard 
 

Podzim se mi moc nelíbí, je brzy tma, fouká vítr, musím hrabat listí a sbí-
rat brambory.  

Matyáš 
 
Podzim se mi líbí kvůli barvám. Letošní podzim se mi líbil, protože rostlo 
hodně hub a měli jsem krásné fotky z podzimu. 

Adéla 
 

Podzim má nejraději kvůli pestrým barvám. Také mám v tomto 
období narozeniny. Nebaví mne jezdit do lesa a dělat dřevo. 

Kája 
 

 
Podzim rád nemám, protože je mokro. Hodně jezdím v traktoru. Sklízíme 
brambory a jablka, děláme balíky. Letos se nám narodila dvě telata. 

Pepa 
 

 

Průzkum agentury Nols 

Naše agentura provedla další průzkum a zde jsou jeho výsledky. 
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6. a 7. ročník budu muset přidat… (na snaze) 

 

 

 
Do Jemnice se vypravily jen tyto dva ročníky 
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Tak to dopadlo dost dobře!        

 

 

 
První 100% úspěšnost! 
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6. co znamená pořekadlo „Když dlouho listí nepadá, tuhá zima se přikrádá“? 

Moc listí v listopadu = bude velká zima. 

Odešel podzim a přišla zima. 

Že když už je listí opadané, tak už jakoby končí podzim a začíná zima. 

Podzim končí a začíná zima. 

Když nepadá dlouho listí ze stromů, značí to blížící se tuhou zimu. 

Když nepadá listí, přijde brzo zima a bude tuhá. 

Když je dlouho teplo na podzim, tak bude tuhá zima. 

Podzim končí, přichází zima. 

Zima přichází pomalu. 

Končí podzim, tím pádem začíná zima. 

Když bude dlouho padat listí, tak bude tuhá zima. 
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Že se blíží dlouhá a studená zima. 

Blíží se zima. (uváděno opakovaně) 

Nevím (uváděno opakovaně) 

Tahle pranostika se nám povedla. 

 

 

Za poznáním do Jemnice 

 

Napřed jsem vůbec nevěděla, co se bude dít. Když nás paní vzala dovnitř, chvíli 

trvalo, než přišla průvodkyně neboli terapeutka. Nicméně, asi hodinu mluvila o dro-

gách a co udělají, kdybychom si je vzali nebo byli na nich závislí. Potom tam přišli 

dva páni, kteří nám začali povídat o tom, jak to všechno začalo. Mohli kdykoliv říct 

stop, místo toho občas zašli do detailů nebo svých pocitů. Bylo to poučení, ale po-

pravdě, i kdyby si teď chtěl někdo vzít nějakou drogu, myslím si, že ho stejnak nikdo 

nezastaví. V „psychárně“ nejsou blázni, ale spíše psychicky nemocní lidé, kteří se 

snaží dostat z toho začarovaného kruhu a začít od začátku. Doufám, že se to všem 

podaří. Tereza 

 

Byli jsme v psychiatrické léčebně, kde se léčí drogově závislí a psychicky narušení 

lidé. Dozvěděli jsme se, jak takové léčení probíhá, jak dlouho trvá, viděli jsme samot-

né prostory léčebny. Povídali jsme si o životě, o problémech atd. Nebylo to moc pří-

jemné. Dokonce jsme mluvili s alkoholikem a feťákem. Oba nám řekli svůj příběh 

a jak se dostali k drogám a pití. Jeden z nich se dostal k alkoholu, dalo by se říct kvů-

li nudě doma. A ten druhý byl závislý na drogách už od sedmé třídy. Dokonce jsme 

se dozvěděli, že tam můžou umístit i děcka z okolí. Eliška 

 

To jsme se takhle jednou vydali se školou do „blázince“. Ze začátku jsem měl strach, 

že si mě tam nechají, to byl samozřejmě vtip. Na místě mě děsili lidi, co chodili okolo 

nás, zřejmě to byli pacienti. Po chvíli strávené na místě nás pustili do místnosti, kde 

nám jeden ze zaměstnanců sdělil, jak to tam chodí a jak se pacienti léčí, dokonce 

jsme si vyslechli životní příběhy dvou pacientů. Petr 

 

Jednoho dne jsme navštívili psychiatrickou léčebnu. Přišli jsme na místo a vyzvedla 

nás vedoucí, která je zároveň terapeutka. Ukázala nám prostory, kde co je. A při tom 

na nás polovina těch lidí divně koukala. Pak jsme šli do zasedací místnosti. Paní 
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nám ukázala prezentaci o drogách a různých závislosti. Poté přišli dva chlapi a poví-

dali nám o tom v praxi. Ale to říkat nemůžu, protože bylo pravidlo, že to, co se řekne 

místnosti, se nesmí vynášet. Jak se léčí neříkali. Působilo to na mě tak normálně. 

David 

 

Se školou jsme jeli na exkurzi do psychiatrické léčebny v Jemnici. Jedna z terapeu-

tek nám v první části povídala o různých drogových závislostech. Především o závis-

losti na pervitinu, marihuaně a dalších drogách v dnešní době více používaných. Ta-

ké jsme si povídali o alkoholismu. Drogově závislí nám povídali o léčbě, kterou zaží-

vají, jako jsou různé terapie. Terapie u nich nejběžnější jsou asi nelékové terapie, na-

příklad procházky v přírodě, keramika nebo arteterapie. Exkurze byla opravdu velmi 

zajímavá a poučná, radši bych ji ale nedoporučila na psychiku slabším povahám. 

Pavlína 

 

Jeli jsme s devátou třídou do psychiatrické léčebny, která se nachází v Jemnici. 

Byli jsme seznámeni s jejím prostředím a paní, co nás léčebnou provázela, nám i u-

kázala, kdo vše pracuje v takové léčebně (terapeuti). 

V léčebně se léčí závislost na alkoholu, návykových látkách, do léčby je nikdo nenutí 

jdou tam dobrovolně a mohou kdykoliv léčbu ukončit. 

Paní nám pustila krátkou prezentaci, aby nás seznámila s drogami a po prezentaci 

přišli dva muži, kteří nám řekli jejich příběh o tom, jak se k drogám a k alkoholu 

dostali a jak skončili... 

Mě osobně víc zajímavější přišel příběh první, který byl o drogách, hlavně o pervitinu 

(„perník“). Druhý příběh byl o alkoholu. Taky nám řekli, že mají různé terapie soukro-

mé nebo společné ve skupině, kde mají mnoho pravidel jako třeba pravidlo STOP = 

nechci o tom mluvit, neptejte se mě na to. Taky mají pravidlo „co se řeší ve skupině, 

zůstává ve skupině“, což znamená, že lidé nesmí nikomu a ani jiné skupině říct, co 

se ve skupině řešilo. 

Moje pocity z léčebny byly hodně smíšené, byl to ale dobrý zážitek. Anežka 

 

Vánoční dárek (pro, proč…) 

 
 

Na Vánoce se chystám koupit grafickou kartu pro bratra, protože momentálně má 

celkem starou a moc se mu to seká, taky bych mu koupil novou televizi, protože teď 

nemá žádnou, k tomu bych mu koupil flešku na filmy. Ještě bych chtěl koupit rodičům 

nový velký květináč a k tomu kytku. Marco 
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Jako dárek sestře bych koupila bezdrátová sluchátka, které už docela dlouho chtěla, 

a když je poprvé dostala na narozeniny, tak je ztratila a už je nenašla. Aspoň už ode 

mě nebude chtít abych jí jedno půjčila, že bude poslouchat se mnou. Asi by to chtělo 

nějaká kvalitnější, což určitě budou i dražší, ale zase i déle vydrží. Karolína 

 
Na Vánoce budu dávat dárky rodičům a kamarádům. Pro rodinu zatím žádné dárky 

nemám, ale doufám, že něco ještě vymyslím.  Naopak pro kamarády už mám skoro 

všechny dárky nakoupené. Jsou to dárky, které jsou praktické a užitečné. S děvčaty 

jsme se domluvily, že kamarádce koupíme plyšáka vránu. Ráda sleduje hokej a je 

fanynka Jakuba Vrány, a tak doufáme, že se jí tento dárek bude líbit. Hana 

 

Své sestřenici koupím k Vánocům knížku Harry Potter: Kámen Mudrců. Protože má 

ráda Harryho Pottera a díl Kámen Mudrců ještě nemá. Natálie 

 

 
Rozhodl jsem se, že kamarádce koupím hru jménem Red Dead Redemption 2. 

Tento dárek jsem vybral kvůli tomu, že jsme se o tom bavili a říkala, že se jí ta hra 

líbí a že by si ji zahrála. Tak jsem se rozhodl, že jí to koupím k Vánocům. Když jsem 

jí řekl, že jsem jí to koupil, byla naštvaná, protože je to moc drahé. Martin  



 

 

 


